
Den 18. februar 2021  

 

 

10 dages forespørgsel  

 

 

På baggrund af artiklen bragt d 18/2‐2021 på DR om en borger i Aarhus, der overvåges for at afdække 

hendes behov for støtte og hjælp, har jeg følgende spørgsmål:  

 

Hvor mange borgere overvåger Aarhus kommune for at afdække behov for støtte?  

 

Hvor længe har man brugt overvågning til at afdække behov for støtte?  

 

I andre kommuner behøver man ikke overvågning men afholder dialogiske samtaler med borgeren. Hvorfor 

gør man ikke det i Aarhus? Eller hvorfor gør man det ikke i alle tilfælde?  

 

Har kommunen overvejet konsekvenserne for borgerne at overvåge?  

 

‐ Er det korrekt at i sparekataloget fra 2018 findes forslag 32 Økonomisk stabilitet for Borgerstyret Personlig 

Assistance (BPA), som indeholder en skærpet visitation og som henviser til analysen af BPA‐ordningen, 

hvori de 48 timers overvågning nævnes?  

 

‐ Er det yderligere korrekt, at dette forslag blev taget af bordet af forligspartierne, og altså ikke er med i det 

endelige forlig fra februar 2019? 

 

 

Bedste hilsner  

Mette Bjerre og Liv Gro Jensen 


